
Direktor ne sme biti
suha veja medicine

Dvajsetletje trajalo, da so se uresni&le sanje dr. Ivana Cibica,
speclallsta splošne medidne, dlrektorja Zdravstvenega doma Cen-
ter. Aff čšovek, Id bi se trkal po prslh za svojo zasluge, a je bil
presrečen, ko Je v dneh po otvoritvi lahko razkazoval sljajne pro-
slore novega zdravstvenega doma, zgrajenega s pomočjodrugega
samoprispevka.

»Tej hiši smo dali novo vsebino. In-
vestirali smo v človeka, v napredek
splošne medicine, ki obravnava bolni-
ka kot celoto in ne po delih kot specia-
listična medidna,« je razlagal dr. Ci-
bic, osivel, a poln energije, in dvignil
prst kot v svarilo, »kajti splošna medi-
cina je dolgo veljala samo za odskočno
desko v specializacijo in je bila zane-
marjena. A sam jo gledam z vidika
dolgoletnega vojaka in jo imam za
prvo fronto, za najpomembnejši dejav-
nik celotne strategije zdravstvenega

varstva. Sovražnika - bolezen - je tre-
ba onemogočiti takoj, ko se pojavi.«

Iz njega govori vojak, nekdanji parti-
zan. Za puško je prijel komaj osem-
najstieten že spomladi leta 1942, z ma-
turo srednje tehniške šole v Trstu.

»A vojna me je potegnila med medi-
cince, ko sem sam, hudo ranjen (zade-
la me je mina in še danes štejem za
težjega invalida), pomagal tovarišem,
takoj ko sem za silo okreval. Vodil sem
skupino huje ranjenih in to je bil zače-
tek organizacijskega dela v zdrav-
stvu,« je povedal dr. Ivan Cibic, ki je
diplomo zdravnika lahko dobil šele le-
ta 1957, kajti vojna in povojna obnova
domovine sta mu vzeli veliko časa.

»Vzornike ste si najbrž izbrali v
najtežjih časih NOB?«

»Tako je. To sta bila dr. Pavla Jerina-
Lah in dr. Aleksander Gala,« je odgo-
voril in dal s tem vedeti, zakaj so na
razstavi o gradnji doma tudi slike par-
tizanskih bolnišnic.

»Rekli ste, da je novi dom nekaj več
kot drugi domovi...«

»Predvideli smo predavalnice in
druge prostore za zdravstveno vzgojo,
za skupinsko delo z ljudmi enakih bo-
lezenskih težav, za prakticiranje štu-
dentov in ne nazadnje ima končno tu-
di vsak zdravnik svoj kotiček, da lah-

ko v miru študira. Tu igrajo prvo violi-
no zdravniki splošne medicine, specia-
listi so le njihovi pomočniki, kajti pre-
ventiva je prva, potem je še kurativa.«

»Tudi vi ste hkrati direktor in
zdravnik...«

»Da, ker direktor ne sme biti suha
veja medicine, marveč mora z eno no-
go vedno stati v vsakodnevni zdravni-
ški praksi, saj potem laže odloča.«

»Kakšen naj bi bil odnos med pa-
cientom in zdravnikom?«

»Dvostranski. Pacient naj ne bi sa-
mo zahteval od zdravnika 'daj mi',

marveč naj bi s svojo skrbjo pomagal
zdravniku, ki mora težiti za ciljem, da
človeka čim prej zdravega vme delov-
nemu okoju in družini.«

»Novi dom nudi vse možnosti za
razvoj plošne medicine, izpolnila se
je vaša dolgoletna želja in dolgoletna
prizadevanja. Pa je še kak trn, ki vas
bode?«

»Je, a mu sam nisemkos. To je kopi-
čenje administrativnega dela. Žal ni
mojstra, ki bi administracijo spravil v
pravilne tokove, da se v njej ne bi du-
ŠUi.« Albina Adamič


